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Besiktning och bedömning av träden längs 
Hjorthagens natur- och kulturstig 

Svar på medborgarförslag. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

 

Marianne Snell Britt Mattsson 

t.f stadsdelsdirektör avdelningschef 

 

Sammanfattning 

Förslagsställaren beskriver att det behövs en besiktning och 

bedömning av trädens kondition längs natur- och kulturstigen i 

Hjorthagsparken. I november 2015 föll ett träd där i lugnt väder 

utan förvarning, och en person var nära att bli skadad.    

 

Säkerhet prioriteras alltid och det finns en skötsel- och 

utvecklingsplan för träden i Hjorthagsparken. De åtgärder som finns 

i skötselplanen för södra Hjorthagsparken genomfördes 2014. För 

norra Hjorthagsparken påbörjades arbetena 2015 och färdigställs i 

början av 2016. Det är dock svårt, även för en erfaren arborist, att 

upptäcka skador på ett träds rotsystem under marken. En 

hundraprocentig säkerhet är därför omöjlig att garantera. 

 

Förvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att det är 

särskilt viktigt att säkerställa trädens kondition där många 

människor vistas. Därför kommer förvaltningen att göra uppföljning 

av arbetena för att se om det finns riskträd kvar utmed gångstråken i 

parken.    
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Bakgrund 

Ett medborgarförslag om besiktning och bedömning av träden längs 

Hjorthagens natur- och kulturstig inkom till Östermalms 

stadsdelsnämnd i december 2015. 

Ärendet 

Förslagsställaren beskriver att det behövs en besiktning och 

bedömning av trädens kondition längs natur- och kulturstigen i 

Hjorthagsparken. I november 2015 föll ett träd där i lugnt väder 

utan förvarning. Enligt förslagsställaren var trädets stam intakt, men 

det var trädets uppruttna rotsystem som var orsaken till att trädet 

föll. En promenerande person var nära att bli träffad och hade då 

sannolikt blivit allvarligt skadad. Förslagsställaren anser att det är 

viktigt att spara döda och halvdöda träd som bidrar till biologisk 

mångfald, men framhåller samtidigt att säkerheten måste sättas 

främst.  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Säkerhet prioriteras alltid och det finns en skötsel- och 

utvecklingsplan för träden i Hjorthagsparken.  

De åtgärder som finns i skötselplanen för södra Hjorthagsparken 

genomfördes 2014. För norra Hjorthagsparken påbörjades arbetena 

2015 och färdigställs i början av 2016. Med utgångspunkt från 

skötselplanerna har åtgärderna i Hjorthagsparken syftat till att skapa 

en varierad naturpark som ska vara innehållsrik och kännas trygg.    

Det är dock svårt, även för en erfaren arborist, att upptäcka skador 

på ett träds rotsystem under marken som gör att det riskerar att falla 

omkull. En hundraprocentig säkerhet är därför omöjlig att garantera.  

 

Förvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att det är 

särskilt viktigt att säkerställa trädens kondition längs natur- och 

kulturstigen där många människor vistas. Detta gäller även för 

andra välanvända gångstråk i parken. Förvaltningen kommer därför, 

efter det att åtgärderna i skötselplanerna är genomförda, göra 

uppföljning av arbetena för att se om det finns riskträd kvar utmed 

gångstråken i parken.    
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